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KS/2017:8 

 
§ 43 
Budgetuppföljning  
 
Som en del av uppsiktsplikten har kommunstyrelsen bjudit in förvaltningscheferna 
från kommunens alla nämnder för en redogöra gällande deras respektive nämnds 
ekonomi.  
Prognos mot budget 2018 beräknas till 
Bildningsnämnden  -12 044 mkr 
Socialnämnden  - 5 850 mkr 
Teknik- och fritidsnämnden - 1 325 mkr 
Bygg- och Miljönämnden +/- o 
 
Anette Strömblad kommunchef och Katarina Bondesson förvaltningsekonom 
presenterar kommunstyrelsens uppföljning januari-mars, och prognos för helår 
2018. 
Prognosen för 2018 beräknas till +/- noll. 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna informationen till protokollet. 
____ 
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 KS/2015:164  

 
§ 44 
Liljan 7, ändring av detaljplan Beslut om godkännande samt överlämnande 
för antagande  

 
Sammanfattning 
Bygg- och Miljönämnden har inkommit med förslag om antagande av detaljplan, 
ändring av stadsplan för del av Emmaboda samhälle, fastigheten Liljan. 
 
Ändring av stadsplan för del av Emmaboda samhälle har varit föremål för samråd 
mellan 16 januari 2016 och 2 februari 2016.  
Under granskningsskedet har handlingarna och planens syfte kompletterats och 
förtydligats därtill en behovsbedömning, plankarta, volymstudie och en 
trafikbullerutredning upprättats. Under granskningsskedet har kommunen 
genomfört ett samrådsmöte med angräsande fastighetsägare.  
Ändring av detaljplan möjliggör en förtätning med hyreslägenheter i centrala 
Emmaboda, inom fastigheten Liljan 7. Ändringen syftar till att inom ramen för 
ändamålet bostäder tillskapa en mer flexibel byggrätt med för framtiden 
ändamålsenlig utformning enligt gällande regler och rekommendationer med 
hänsyn till kulturvärden och befintlig bebyggelse.  
Ändring av stadsplanen för del av Emmaboda samhälle berör 
egenskapsbestämmelser för fastigheten Liljan 7. 
 
Beslutsunderlag 
BMN 2018-03-19 § 21 Liljan 7 ändring av detaljplan 
Länsstyrelsens granskningsyttrande Liljan 7 
Länsstyrelsens samrådsyttrande Liljan 7 
Liljan 7 Trafikbullerutredning 
Liljan 7 Granskningsutlåtande 
Liljan 7 Behovsbedömning 
Liljan 7 Planbeskrivning antagandehandling 
Liljan 7 Plankarta antagandehandling 
Liljan 7 Samrådsredogörelse 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta planförslaget ändring av detaljplan Ändring av stadsplan för del av 
Emmaboda samhälle, fastigheten Liljan 7 daterad 2018-03-19 
____ 
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 KS/2018:5  

 
§ 45 
Kommunledningen informerar  

 
Kommunchefen informerar 
• Informerades om uppdatering  av den Regionala Digitala Agendan  och vad 

denna uppdatering innebär. Förslag finns som kommer att behandlas på 
Regionförbundets arbetsutskott. Förslaget har varit ute på s.k. 
tjänstemannaremiss. 

• Emmaboda kommun genomför tillsammans med analysföretaget Kairos Future 
en undersökning om framtidens arbetsliv och näringsliv.  
Undersökningen består av webbaserad enkät som riktar sig till företag med 
arbetsställen i Emmaboda kommun som har två eller fler anställda. Vi jobbar 
även för att få med landstingets arbetsställen i kommunen. Enkäten kommer att 
skickas ut under april månad. 
Den andra delen bestå av en undersökning av Emmaboda kommun, de 
kommunala bolagen. Det blir enkät eller intervjuer. 
Parallellt med vår studie gör Södra i Långasjö (även Mönsterås och Växjö) en 
fördjupningsstudie av sig själva som arbetsgivare. Totalt i projektet medverkar 
även Preem, Vattenfall = Forsmark, Östhammar och Lysekils kommuner. 
Undersökningarna är en del i ett projekt som syftar till att förbereda Emmaboda 
kommun för framtiden. Materialet kommer att användas i ett analysarbete där vi 
undersöker våra lokala förutsättningar som arbets- och boendekommun kopplat 
till förändringar i omvärlden. Resultaten kommer kopplas till resultat och trender 
från Stora jobbstudien som Kairos Future nyligen genomfört. I denna studie 
undersöktes 10 000 personer på arbetsmarknaden eller på väg ut på 
arbetsmarknaden. 
Vi kommer att få resultat, analyser och rekommendationer hur vi bättre kan 
rusta oss som arbetsgivare och även hur vi kan skapa förutsättningar för 
näringslivet kompetensförsörjning. 
Underlaget kommer att kunna ligga till grund för ta fram strategier för fortsatt 
arbete och strategiska beslut. En förhoppning är att få en gemensam grund att 
stå på och hitta vägar tills samverkan i kompetensförsörjnings och 
rekryteringsfrågor. 

• Emmaboda deltar som tidigare informerats om i projektet Förenkla Mera. Den 8 
mars var det ytterligare ett möte i detta projekt och dagen handlade om 
myndighetsutövning. Samtliga dess möten inom projektet har varit välbesökta av 
såväl politiker som tjänstepersoner från Emmaboda. med Kairos Future. Nästa 
möte som också är ett avslutande möte kommer att hållas i juni i år.  
Arbetet med att arbeta med Agenda 2030 och hur vi i Kalmar län kan samarbeta 
om dessa mål kommer att behandlas på ett möte på residenset den 12 april i år. 

____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna informationen till protokollet. 
____ 
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 KS/2018:62  
 

§ 46 
Hållbar Hälsa och miljö 2018  

 
Sammanfattning  
Protokoll från senaste sammanträdet är utsänt till ledamöterna inför Kommunstyrelsens 
sammanträde.  
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna informationen till protokollet. 
____ 
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 KS/2017:592  
 

§ 47 
Nämndernas Internkontrollplaner år 2018  

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Kommunstyrelsen beslutade om egen internkontrollplan 2017-11-28 § 203 
 
Beslutsunderlag 
Teknik- och fritidsnämndens internkontroll 
Bygg- och miljönämndens interkontroll 
Bildningsnämndens internkontroll 
Socialnämndens internkontroll 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anta föreslagna internkontrollplaner 2018 för Teknik- och fritidsnämnden, 
Bygg- och miljönämnden, Bildningsnämnden och Socialnämnden. 
____ 
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 KS/2017:252  
 

§ 48 
Handlingsplan för heltid som norm  

 
Sammanfattning  
Kommunfullmäktige beslutade 2018-02-26 §16 om Handlingsplan för heltid som 
norm.  
I framskriven tjänsteskrivelse och paragraftext har det upptäckts ett fel som är 
motsatsen till handlingsplanens syfte och överenskommelsen mellan Sveriges 
kommuner och landsting, SKL och Kommunal. 
 
Det upptäckta felet finns i fjärde punkten bland undantagen från 
överenskommelsen som gäller i Emmaboda kommun. Ordet inte ska tas bort för 
att undantaget ska bli rätt. 
 
Här nedan återfinns hela paragrafen från KF 2018-02-26 §16,  
ordet inte som ska bort är överstruket. 
”Kommunal och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har kommit överens 
om att heltid ska vara norm och att fler ska arbeta heltid. Välfärdens behov av 
kompetens behöver tryggas. Samtidigt behöver välfärdssektorn erbjuda attraktiva 
anställningar. Heltid som norm kan i förlängningen dessutom minska behovet av 
visstidsanställningar och leda till ökad jämställdhet.  
  
Målet är att tillsvidareanställning på heltid är det normala vid nyanställning och att 
redan anställda medarbetare ska arbeta heltid i högre utsträckning än i dag. 
Heltidsarbete ökar det ekonomiska oberoendet och gör att fler klarar sin egen 
försörjning. När fler arbetar heltid uppstår dessutom positiva effekter för yrkenas 
attraktivitet, framtida kompetensförsörjning och jämställdhet.  
 
SKL och Kommunal är överens om tre mål som vi i Emmaboda vill ska gälla för 
alla fackförbund och alla medarbetare, med vissa undantag:  
• Alla medarbetare som nyanställs ska anställas på heltid. 
• Alla deltidsanställda ska erbjudas heltidsarbete. 
• Fler av dem som redan har en heltidsanställning men av olika anledningar 

jobbar deltid i dag, ska eftersträva heltidsarbete. 
• En heltidsanställning ska läggas som grundanställning där undantag inte görs. 

Emmaboda kommun ska planera för hur andelen medarbetare som arbetar 
heltid ska öka enligt centrala avtal. En plan för arbetet ska tas fram utifrån 
verksamhetens behov och resurser och ska stämmas av årligen fram till den 
31 maj 2021. Handlingsplan är framtagen gemensamt med de fackliga 
organisationerna. 

 
Konsekvensbeskrivning 
Idag erbjuder Emmaboda kommun önskad sysselsättningsgrad inom de flesta 
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verksamheter. Även fortsättningsvis vill vi kunna erbjuda önskad 
sysselsättningsgrad dvs rätt till heltid med möjlighet till deltid. På så vis behöver 
Emmaboda kommun erbjuda medarbetare som anställs på heltid att i större 
omfattning, än gällande avtal, en möjlighet till tjänstledighet för att på så vis 
reducera sin sysselsättningsgrad. En ytterligare konsekvens är att 
personalbudgeten kommer att utökas så medarbetare ges en heltidsanställnings 
som grundanställning medan faktisk budget ligger kvar.” 
 
Beslutsunderlag 
Handlingsplan_Emmaboda 2017-08-11 
Tjänsteskrivelse-Handlingsplan för heltid som norm med överstruket inte 
___ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att  godkänna ändring av framtagen Handlingsplan för heltid som norm beslutad i 
KF 2018-02-26 § 16 innebärande att i tjänsteskrivelse stryks ordet inte i fjärde 
punkten i undantagen mot överenskommelsen mellan SKL och Kommunal. 
____ 
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 KS/2018:126  
 

§ 49 
Avsiktsförklaring Servicelyftet - Coompanion Kalmar län  

 
Sammanfattning 
Coompanion har inkommit med förslag till projekt ”Servicelyftet” som är ett 
projekt i Coompanions regi i sex län, Kalmar län (projektägare), Gävleborg, 
Jämtland, Östergötland, Örebro och Västmanland.  
 
Projekt Servicelyftet syftar till att utveckla metoder och konkreta planer, delvis 
med hjälp av ny digital teknik, för att få behålla men också utveckla den lokala 
servicen på landsbygden. Detta med inriktning främst på dagligvaror, livsmedels- 
och drivmedelsförsörjning och med hjälp av ”digitala automatbutiker” samt 
automatiserade ”container-mackar”.  
Vi skall också utreda möjligheter att i anslutning till lanthandlar, eller vid annan 
servicepunkt, sätta upp laddstolpar för elbilar, om möjligt drivna av andelsägda 
solpanelsanläggningar.  
 
Detta är ett stort kommande behov när elbilsparken i landet byggs ut, även på 
landsbygd måste infrastruktur för laddning av elfordon finnas på offentliga platser. 
Vi siktar på att hitta hållbara och lokalt anpassade lösningar. Logistik gällande 
transporter av varu- och paketleveranser till och från landsbygd kommer att bli en 
del i projektet i vissa projekt-län.  
Projektet löper fram till siste december 2020 och beslut från Tillväxtverket väntas 
under 2018. 
 
Beslutsunderlag 
Projekt Servicelyftet kortversion 
Avsiktsförklaring Projekt Servicelyftet Emmaboda kommun 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att underteckna avsiktsförklaring – Projekt Servicelyftet Coompanion Kalmar län. 
____ 
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 KS/2018:3  
 

§ 50 
Antagande av bolagsordning och aktieägaravtal för AB Glasriket  

 
Till Emmaboda kommun har inkommit förslag till ny bolagsordning och nytt 
aktieägaravtal för AB Glasriket (organisationsnummer 556597-5868) för 
godkännande och antagande.  
 
Beslutsunderlag  
Bolagsordning för AB Glasriket  
Aktieägaravtal för AB Glasriket  
 
I anledning av att AB Glasrikets ombildas genom att glasrikenäringen inte längre 
är delägare i bolaget då de fyra glasrikekommunerna Nybro, Emmaboda, Lessebo 
och Uppvidinge numera tillsammans till lika stora delar äger AB Glasriket krävs 
ny Bolagsordning och nytt Aktieägaravtal. 
 
En projektansökan är inlämnad till Regionförbunden i Kalmar och i Kronoberg i 
syfte att destinationsutveckla regionen.  
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunfullmäktige 
 
Kommunstyrelsens föreslag till Kommunfullmäktige  
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att godkänna och anta ny bolagsordning och nytt aktieägaravtal för AB Glasriket 
(organisationsnummer 556597-5868). 
____ 
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 KS/2013:260  
 

§ 51 
Information - Letter of intent - Tuffo  

 
Länsstyrelsen Kalmar län har fått en fråga från Research Institutes of Sweden, 
RISE glas, tidigare Glasforsningsinstitutet, GLAFO, om att skriva ett letter of 
intent för deras ansökan om att fortsätta skala upp sina försök att smälta glaskross. 
De söker medel från Statens Geotekniska institut, SGI inom deras utlysning 
Teknikutveckling och forskning inom förorenade områden, Tuffo som handlar om 
teknikutveckling för förorenade områden. 
  
Alla i före detta styrgruppen är intresserade av att arbetet fortsätter med så hög 
intensitet som möjligt. 
  
Med anledning av ovan har Länsstyrelsen Kalmar län skrivit fram förslag till letter 
of intent. Ärendet var brådskande och krävde snabb hantering. Emmaboda 
kommun har meddelat att de är positiva och har skrivit under letter of intent för 
det fortsatta arbetet. 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna information om Letter of intent Tuffo till protokollet. 
____ 
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 KS/2018:127  
 

§ 52 
Utnämning av Dataskyddsombud för Kommunstyrelsens 
verksamhetsområden  

 
Bakgrund 
2018-05-25 ersätts Personuppgiftlagen 1998/204 med 
Dataskyddsförordningen/General Data Protection Regulation (GDPR) 2016/679. 
Emmaboda kommun (inklusive de bolag som valt att samverka internt och 
Räddningstjänstförbundet) och Torsås kommun har ingått en samverkans-
överenskommelse med Nybro kommun gällande att införa, tillämpa och 
förverkliga Dataskyddsförordningen. Överenskommelsen med Nybro kommun 
innebär att Emmaboda och Torsås kommuner får stöd med arbetet och införandet 
av förordningen samt att de tre kommunerna delar på en heltidstjänst  med 
anställning i Nybro. Överenskommelsen gäller till och med 2018-09-30. 
 
Syftet med GDPR 
Syftet med dataskyddsförordningen är att skydda den enskildes grundläggande 
rättigheter och friheter, särskilt deras rätt till skydd av personuppgifter. De 
grundläggande bestämmelserna om rätten till privatliv och skydd för 
personuppgifter ligger till grund för närmare lagstiftning om behandling av 
personuppgifter, såväl i nuvarande Personuppgiftslagen – och i den nya 
Dataskyddsförordningen.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Den nya Dataskyddsförordningen träder i kraft 2018-05-25 och ersätter den nu 
gällande Personuppgiftlagen.  
I jämförelse med Personuppgiftslagen ställer Dataskyddsförordningen högre krav 
på hur personuppgiftsbehandlingar hanteras och dokumenteras. De enskildas 
rättigheter förstärks, de personuppgiftsansvarigas ansvar och skyldigheter 
förtydligas samt sanktionsavgifter kan delas ut om den personuppgiftsansvarige 
missköter sina uppgifter. 
För att Emmaboda kommun ska uppfylla dataskyddsförordningens krav på ett 
rättssäkert och effektivt sätt är det viktigt med en tydlig organisationsstruktur. Ett 
sätt att skapa en enhetlig struktur kring Dataskyddsförordningen är att utse ett 
dataskyddsombud för hela den kommunala organisationen. 
 
Dataskyddsombudets roll och ansvar  
 Dataskyddsombudet ska vara väl insatt i de lagar som gäller för 
personuppgiftsbehandling och i övrigt ha kompetens för att fullgöra sitt ansvar. 
Det förutsätts att ombudet har en självständig roll i förhållande till 
personuppgiftsansvarig 
Dataskyddsombudet ska kontinuerligt rapportera direkt till respektive 
förvaltningschef/VD 
Självklart är dataskyddsombudet bunden till sekretess och tystnadsplikt 
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Dataskyddsombudets kontaktuppgifter ska offentliggöras så att ombudet är 
lättillgängligt för kommunens registrerade 
Dataskyddsombudet får ha andra arbetsuppgifter också, men dessa får inte leda till 
en intressekonflikt för ombudet 
 

Konsekvensbeskrivning 
Med ett dataskyddsombud förebygger man brister i arbetet med 
Dataskyddsförordningen genom att dataskyddsombudet är väl insatt i de lagar som 
gäller för personuppgiftsbehandling, så att man i förvaltningarna och bolagen 
arbetar rättssäkert och effektivt samt har en enhetlig struktur.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse angående dataskyddsombud - Kommunledningskontoret 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens beslutar 
 
att utse Peter Tinnert, Nybro kommun till dataskyddsombud från och med 
2018-05-25. 
____ 
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KS/2017:64  

 
§ 53 
Komplettering Kommunstyrelsen Delegationsordning med anledning av 
Dataskyddsförordningen  

 
Sammanfattning 
Dataskyddsförordning även kallad GDPR blir tillämplig i Sverige den 25 maj 2018 
och ersätter då personuppgiftslagen. GDPR utgör en ny generell reglering för 
behandling av personuppgifter inom EU. GDPR är direkt tillämplig och dess 
bestämmelser är tvingande. Nationell lagstiftning på området kommer endast kunna 
komplettera GDPR i den utsträckningen det är möjligt att göra undantag eller 
förtydliganden i förhållande till GDPR  
GDPR ska tillämpas på behandlingen av personuppgifter både inom det offentliga 
och det privata. T.ex. har alla som har sina personuppgifter registrerade hos en 
kommun ett landsting/region rätt att få information om hur deras personuppgifter 
behandlas.  
I förordningen finns även information på vilka rättigheter den registrerade har. 
Artiklarna 15-18 beskriver vilka dessa rättigheter är. 

• Artikel 15 Den registrerades rätt till tillgång 
Den registrerade ska ha rätt att av den personuppgiftsansvarige få bekräftelse 
på huruvida personuppgifter som rör honom eller henne håller på att 
behandlas och i så fall få tillgång till personuppgifterna 

• Artikel 16 Rätt till rättelse 
Den registrerade ska ha rätt att av den personuppgiftsansvarige utan onödigt 
dröjsmål få felaktiga personuppgifter som rör honom eller henne rättade. 

• Artikel 17 Rätt till radering (”rätten att bli bortglömd”). 
Den registrerade ska ha rätt att av den personuppgiftsansvarige utan onödigt 
dröjsmål få sina personuppgifter raderade och den personuppgiftsansvarige 
ska vara skyldig att utan onödigt dröjsmål radera personuppgifter 

• Artikel 18 Rätt till begränsning av behandling.  
Den registrerade ska ha rätt att av den personuppgiftsansvarige kräva att 
behandlingen begränsas. 

 
Med anledning av ovan behöver Kommunstyrelsens delegationsordning revideras.  
 
Förslag till komplettering: 

Nr Ärende Delegat Ersättare Anmärkning Lagru
m 

 (Dataskydds-
förordningen) 
GDPR  

    

1.4
0 

Utlämnande av 
handlingar, 
uppgifter, m.m. 
enligt 
Dataskyddsförordni
ngen artikel 15 
 

Handläggar
e som 
handhar 
handlingen 

Ersättare 
för 
handläggar
e som 
handhar 
handlingen 

 GDPR 
artikel 
15 
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1.4
1 

Rätt att göra 
rättelse och 
komplettering enligt 
Dataskyddsförordni
ngen artikel 16 
 

Handläggar
e som 
handhar 
handlingen 

Ersättare 
för 
handläggar
e som 
handhar 
handlingen 

 GDPR 
artikel 
16 

1.4
2 

Rätt att radera 
(rätten att bli 
bortglömd) enligt 
Dataskyddsförordni
ngen artikel 17 
 

Handläggar
e för 
aktuellt 
register 

Ersättarer 
för 
handläggar
e 

I samråd med 
dataskyddso
mbudet 

GDPR 
artikel 
17 

1.4
3 

Rätten att begränsa 
behandling enligt 
Dataskyddsförordni
ngen artikel 18 

Handläggar
e för 
aktuellt 
register 

Ersättarer 
för 
handläggar
e 

I samråd med 
dataskyddso
mbudet 

GDPR 
artikel 
18 

____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med anledning av att Dataskyddsförordningen blir tillämplig den 25 maj 2018 
komplettera Kommunstyrelsens delegationsordning enligt förslag. 
____ 
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 KS/2017:33  
 

§ 54 
Missiv Regional utvecklingsstrategi - RUS  

 
Sammanfattning 
Regionförbundet i Kalmar län har inkommit med Regional utvecklingsstrategi – 
RUS. 
 
Regionförbundet har i det regionala utvecklingsansvaret att ta fram en regional 
utvecklingsstrategi.  
 
Den ny framtagana RUS har som målbild ”Klimat at växa i” och pekar ut fyra 
prioriterade utvecklingsområden för att nå målbilden: 

• Delaktighet, hälsa och välbefinnande 
• God miljö för barn och unga 
• Hållbar samhällsplanering 
• Stärkt konkurrenskraft 

 
Kommunstyrelsen i Emmaboda beslutade 2017-11-28 om yttrande på förslaget till 
RUS Klimat att växa i och beslutade  
att uppdra till Kommunchefen att tillse att kommunens arbete med de egna 
Inriktningsområdena och kvalitetsarbetet passar in med det regionala RUS 2030 
och nationella Agenda 2030 arbetet 
att ansvaret för RUS 2030 och Agenda 2030 i kommunen ligger på 
Kommunstyrelsenivå och kommunledningskontoret som ett verktyg i ledning och 
styrning av kommunens utvecklingsarbete. 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att framföra till Regionförbundet att det skrivs in om The Glass Factory under 
rubriken Kultur och upplevelser stycke 2 
 
att ställa sig bakom Regionförbundet i Kalmar läns Regional utvecklingsstrategi  
Kalmar län 2030 – RUS Klimat att växa i. 
____ 
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 KS/2018:54  
 

§ 55 
Följebrev kulturplanen - remiss  

 
Sammanfattning 
Landstinget i Kalmar län har inkommit med förslag på Kulturplan 2022 ”Kultur 
att växa i – Kulturplan Kalmar län 2022. 
Planen har tagits fram i dialog med kommunerna, länsstyrelsen, regionala 
kulturaktörer, organisationer och övriga intressenter. 
 
Remissen om Kulturplanen har remitterats till alla nämnder och berörda inom 
kommunstyrelsens verksamhetsområden. 
 
Kulturchef Jan Dzedins har gått igenom alla inkomna yttranden från Emmaboda 
kommun och skrivit fram beslutsförslaget till Kommunstyrelsen. 
”Kommunstyrelsen och kommunens nämnder uppfattar överlag att de regionala 
målen är bra och väl utvecklade.  
Vi önskar lägga till samt förtydliga några mål och beskrivningar, som har direkt 
koppling till kulturverksamheten i vår kommun, se Mål och beskrivningar. I 
anslutning till detta bilägger vi en lista med önskemål och rättelser, från våra 
nämnder, se Synpunkter. 
 
Mål och beskrivningar 
Sidan 46: Mål –  Att The Glass Factory etablerat en platsspecifik ateljé- och 
verkstadsverksamhet för prototyputveckling, i vilken utövare har tillgång till 
matchmaking med företag. 
 
Kapitlet Prioritering Bild och Form – Att samtliga regionala institutioner utvecklar 
resurser för att följa det statliga MU-avtalet för konstnärer. 
 
Sidan 36: The Glass Factory m.fl. omnämns som mötesplats för bildkonst, bör rättas till 
bild- och formkonst. 
 
Sidorna 45-46: kommunen saknar beskrivning av The Glass Factorys omfattande 
internationella samarbete, samverkan med svenska och utländska lärosäten och 
residensprogram.” 
 
Beslutsunderlag  
Följebrev kulturplanen-remiss 
Kultur att växa i-Kulturplan Kalmar län 2022 
Yttrande Bildningsnämnd 
Yttrande Socialnämnd 
Yttrande Teknik- och fritidsnämnd 
Yttrande Bygg- och miljönämnd 
Yttrande Näringslivsutvecklare 
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En enig Kommunstyrelse beslutar tillägg i beslut med följande att sats: 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att som kommunens yttrande överlämna kulturchefens  yttrande över förslag till 
Kulturplan Kalmar län 2022. 
____ 
 
Yrkande 
En enig Kommunstyrelse beslutar om tillägg enligt förslag från Sten-Olof 
Johansson (M) med följande att sats: 
att på sidan 52 föreslås att Mål 4 ändras till ”Alla lärare och rektorer har kunskap 
om kulturens betydelse. 
att på sidan 53 föreslås att Mål 6 ändras till ”Att personal inom hälsa och omsorg 
har kunskap om kultur. 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att på sidan 52 föreslås att Mål 4 ändras till ”Alla lärare och rektorer har kunskap 
om kulturens betydelse. 
 
att på sidan 53 föreslås att Mål 6 ändras till ”Att personal inom hälsa och omsorg 
har kunskap om kultur. 
 
att det bör skrivas in i kulturplanen att motorintresset är stort i Emmaboda 
kommun och en viktig del av kommunens kulturliv 
 
att för övrigt som kommunens yttrande överlämna kulturchefens  yttrande över 
förslag till Kulturplan Kalmar län 2022. 
____ 
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 KS/2017:155  
 

§ 56 
Revidering av taxa för automatlarmsavtal Räddningstjänstförbundet 
Emmaboda Torsås  

 
Sammanfattning 
Räddningstjänstförbundet Emmaboda-Torsås har inkommit med förslag på 
revidering av taxa för grundavgift i dokument ”förändring av automatiska 
brandlarmsavtal”. 
Taxan justera nedåt från 4 500 kr till 2 500 kr.  
Anledningen till beslutet är att Räddningstjänstförbundet inte ska vara 
larmförmedlare (SOS, trygghetscentralen m.m.) utan endast larmmottagare och åt 
görare. 
____ 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att taxa för grundavgift i dokument ”förändring av automatiska brandlarmsavtal” 
justeras nedåt från 4 500 kr till 2 500 kr. 
____ 
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 KS/2018:115  
 

§ 57 
Verksamhetsområden VA – Klättorp  

 
Sammanfattning 
Emmaboda Energi och miljö AB har inkommit med skrivelse gällande 
uppdatering av verksamhetsområden för kommunal vattentjänster, Klättorp. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse/Protokoll verksamhetsområden Klättorp 
3 Bilagor förlag VO – kartor 
____ 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att fastställa verksamhetsområden för Emmaboda kommuns allmänna 
vattentjänster för Klättorp. 
____ 
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 KS/2018:114  
 

§ 58 
VA-taxa Emmaboda kommun  

 
Sammanfattning 
Emmaboda energi och miljö har inkommit med förslag på justering av VA taxa 
med avseende på fasta avgifter för mätare. 
 
Anledningen till justeringen av Va taxan för parallellkopplande vattenmätare av 
storlekarna qn 6 m3/tim enligt förslaget i tjänsteskrivelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse/protokoll VA taxa 
____ 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
Att fastställa VA taxan med de föreslagna ändringarna i anmärkningarna till 
pristabellen i kapitel 13.1. 
____ 
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KS/2018:130  

 
§ 59 
Återkoppling ärende - Reningsverk och vattenförsörjning  

 
Den 13 december 2016 fick bolagsstyrelsen för Emmaboda Energi och miljö AB 
av Stefan Lundgren, vd Emmaboda Energi och Miljö AB, tillsammans med 
konsultbolaget WSP en utredning som bland annat tittade på ett möjligt alternativ 
för reservvattentäkt för Emmaboda. 
2017-01-10 gavs presentationen till Kommunstyrelsens Arbetsutskott, KSAU då 
även Bygg- och Miljönämnden, Teknik- och fritidsnämnden, Emmaboda Energi 
och Miljö AB och Revisionen representerades från politik och börda i sin tjänst.  
 
Det handlade om att, som en del i att lösa vattenfrågan i Vissefjärda, skapa en 
överföringsledning för spillvatten (från Vissefjärda till Emmaboda), för 
dricksvatten (från Emmaboda till Vissefjärda) och för råvatten (från Vissefjärda 
till Emmaboda). Det nya i sammanhanget var att pröva idén at använda 
Vissefjärda grundvattenakvefär som en reservtäkt för Emmaboda.  
Resultatet av våra utredningar har blivit att vi inte anser det vara realistiskt att 
använda Vissefjärdas grundvatten som reserv till Emmaboda. Detta gör då också 
att det för närvarande inte är aktuellt med någon överföringsledning alls mellan 
orterna. 
 
Vissefjärdas vattenverk är gammalt och behöver förnyas på något sätt. Det vi 
provar nu är ett containerbaserat system för att med kemisk fällning kombinerat 
med membranteknik rena råvattnet från framförallt de höga halterna av järn och 
mangan och producera ett bra dricksvatten. Efter Mörbylångas framgångsrika 
pilotprov under första halvan av 2017 har vi använt samma pilotanläggning hos 
oss i Vissefjärda. Principen fungerar bra men de noggranna testerna har belyst ett 
problem som ligger utanför själva reningsprocessen - att vattenkvaliteten från vår 
råvattenbrunn har väldigt varierande halter av järn och mangan, troligen till följd 
av att vattnet syresätts redan innan det når vattenverket (och pilotanläggningen). 
Vi undersöker och förbättrar denna för-process stegvis under pilotförsökets gång. 
 
Frågan om reservvattentäkt för Emmaboda drivs nu, som jag föredragit för KSAU 
den 6 mars 2018, via en utredning vars huvudalternativ handlar om dels nytt 
grundvattenuttag i Bodaskog-området, dels en möjlig förstärkning ytvattnets flöde 
i Lyckebyån för att säkra infiltration vid Bodaskog. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Återkoppling ärende-Reningsverk och vattenförsörjning 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna återkopplad information till protokollet.  
____ 
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 KS/2017:328  

 
§ 60 
Besvarande av Medborgarförslag - En alternativ placering av 
arkivföreningens verksamhet  

 
Ett Medborgarförslag har inkommit 2017-05-31 med förslag att flytta 
arkivföreningens verksamhet till Emmaboda centralort alternativt till lokaler som 
är tillgängliga exempelvis i Åfors.  
Förslagsställaren framför att det är svårt att förstå varför skattepengar skall 
användas i onödan för en omflyttning av fritidsgården.  
Vidare önskas en lista på de alternativa platser som förhoppningsvis har ställts 
samman för arkivföreningens verksamhet vilket anses som ett rimligt krav. 
Förslagsställaren vill också få ett beslutsunderlag där åtminstone en alternativ 
placering av arkivföreningens verksamhet har utvärderats.  
 
Medborgarförslaget är remitterat till Teknik- och fritidsnämnden och 
Bildningsnämnden för yttrande.  
 
Nämndernas synpunkter  
Bildningsnämnden framför att Tekniska förvaltningen och bildningsförvaltningen 
har under 2017 tillsammans med flera olika aktörer inklusive barn och föräldrar i 
Vissefjärda letat efter olika möjligheter att flytta fritidsgården till andra lokaler i 
syfte att möjliggöra arkivföreningens behov av utökade lokaler för pappersarkivet. 
Genom ett bra samarbete med flera olika aktörer finns nu en lösning både för 
arkivföreningen  
och för fritidsgården inom Föreningshuset. 
Teknik- och fritidsnämnden framför att Tekniska förvaltningen och 
bildningsförvaltningen har att utföra kommun-fullmäktiges beslut. Samråd och ett 
gemensamt arbete har skett i syfte att dels möjliggöra Arkivföreningens behov av 
utökade lokaler och dels hitta lokaler åt fritidsgården. Genom ett bra samarbete 
mellan flera olika aktörer finns nu en lösning inom Föreningshuset för båda 
verksamheterna. 
 
Teknik- och fritidsnämnden beslutade 2018-03-07 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att fritids 
gårdsverksamheten i Vissefjärda flyttas inom Föreningshuset i Vissefjärda  
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att Emmabodabygdens 
Arkivförening övertar de gamla ytorna där fritidsgården tidigare var för att 
möjliggöra Arkivföreningens expansion  
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att medborgarförslaget 
därmed anses besvarat. 
 
Bildningsnämnden beslutade 2018-03-15 § 14 
att med hänvisning till tidigare beslut och till texten ovan föreslå 
kommunfullmäktige att medborgarförslaget därmed kan anses besvarat. 
(med texten ovan hänvisar Bildningsnämnden till sin text i§ 14 2018-03-15) 
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Beslutsunderlag 
TFN 2018-03-07 § 15 Medborgarförslag en alternativ placering av 
arkivföreningens verksamhet 
BIN 2018-03-15 § 14 Medborgarförslag en alternativ placering av arkivförenings 
verksamhet 
Medborgarförslag – En alternativ placering av arkivföreningens verksamhet 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
____ 
 
att med hänvisning till Teknik- och fritidsnämndens och Bildningsnämndens 
beslut innebärande att bra lösningar hittats i samverkan mellan berörda aktörer för 
både fritidsgårdens och arkivföreningens verksamheter  
 
att anse medborgarförslaget som besvarat. 
____ 
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 KS/2018:128  
 

§ 61 
Ägardirektiv för Emmaboda kommuns bolag  

 
Bakgrund 
Inför varje års bolagsstämmor skall en översyn och en eventuell revidering av 
ägardirektivet göras. Årets förslag till förändringar är få. Den främsta förändringen 
är att bolagen ska följa kommunens arvodesreglemente samt ska anpassa sig till 
kommunens policys och handlingsplaner om det inte strider mot lag och 
förordning. 
 
Ärendets beredning 
Arbetsgruppen, som har bestått av Bo-Eddie Rossbol, KF:s ordförande, Leif 
Karlsson, KF:s vice ordförande, Anette Strömblad, kommunchef och Anders 
Svensson, ekonomichef har arbetat fram ett förslag till nytt ägardirektiv för de 
kommunala bolagen. Ärendet kommer att behandlas på kommunstyrelsemötet den 
10 april och i kommunfullmäktige 23 april.  
 
Förvaltningens roll 
Kommunledningskontoret har handlagt ärendet såsom framskrivning och utskick 
till berörda. 
 
Förslag till förändring 
Bolagen ska årligen redovisa i förvaltningsberättelsen eller i särskild handling, 
utöver vad aktiebolagslagens stadgar säger, hur verksamheten bedrivits och 
utvecklats mot bakgrund av det i bolagsordningen och i kommunens ägardirektiv 
angivna syftet och ramarna för densamma. Uttalandet ska vara så utformat att det 
kan läggas till grund för lekmanarevisionernas granskning liksom för 
kommunstyrelsens uppsikt och beslut enligt 6 kap 1 och 1a §§ KL i samband med 
2018 års bolagsstämmor.  
 
Med anledning av den nya Dataskyddsförordningen även förkortad GDPR, 
behöver en text om att kommunens IT-avdelning sköter driften av vissa av 
bolagens digitala system. Texten är under framtagande och behöver finnas med 
innan beslutet om nytt ägardirektiv tas i Kommunfullmäktige. 
 
Konsekvensbeskrivning 
Det nya ägardirektivet kan medföra ändringar i resp. bolags bolagsordningar. 
Dessa ändringar ska genomföras vid 2018 års ordinarie bolagsstämmor. 
 
Ekonomisk konsekvens innebär förslaget att borgensavgifterna föreslås höjas från 
0,45 till 0,60. 
 
Beslutsunderlag 
Nytt ägardirektiv för de kommunala bolagen 2018 
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____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att uppdra till kommunsekreteraren ihop med kommunchef och ekonomichefen ta 
fram förslag till lämplig text med anledning Dataskyddsförordningen som börjar 
gälla 25 maj 2018 
 
att anta förslag till nytt ägardirektiv för de kommunala bolagen 2018 bl.a. innebär 
förslaget att borgensavgifterna höjs från 0,45 till 0,60. 
____ 
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 KS/2018:129  
 

§ 62 
Inköp av andelar i Törneby Solpark  

 
Bakgrund 
Tjänsteskrivelse – Inköp av andelar i Törneby Solpark 
 
En motion som inkom 2016, Kommunledningskontorets diarienummer 2016:115, 
föreslår (bland annat) att solcellsanläggningar ska byggas av kommunens olika 
organisationer med målet att vara självförsörjande på el. 
Motionen har senare antagits av kommunfullmäktige. 
 
Energibolagets styrelse tog ett beslut att investera i solceller men utifrån sin 
utredning valde man en annan modell för realiseringen – att istället för att bygga 
en egen fysisk anläggning köpa andelar i en större anläggning, en så kallad 
solcellspark. 
 
De bakomliggande argumenten är flera men kan beskrivas enligt följande: 

• Vi vill att det ska märkas att vi gör en satsning på förnyelsebar energi. Om 
man ska göra en egen anläggning placeras den antingen på ett tak eller fristående 
på mark. De anläggningar vi har, till exempel avloppsreningsverk, ligger 
(avsiktligen) där de inte uppmärksammas av allmänheten. Att fylla ett tak med 
solceller där ingen ser det innebär ingen exponering av satsningen. Vi har 
dessutom inventerat anläggningarna och har, utifrån såväl takegenskaper som 
elanslutningsförhållande inte bedömt att vi har några lämpliga tak för ändamålet. 
Alternativet med markförläggning har provats av kommunen i samband med 
solcellsanläggningen vid nya förskolan men har inneburit dels en avsevärd 
fördyring, dels en fysisk förändring av området med skogsavverkning etc som 
påverkar närliggande fastigheter. 

• En solcellspark innebär ofta en mediaexponering som bidrar till vårt syfte – att 
förutom att göra en sund investering, bidra till en positiv bild av Emmaboda 
kommun som framåtsyftande även när det gäller förnyelsebar energi. 

• Att driva en egen anläggning som företag är inte samma sak som att driva en 
privat anläggning på sin egen villa. Den privata anläggningen har oftast ”gratis 
arbetskraft” i form av en intresserad villaägare som ser all nedlagd tid som ett 
sätt att få billig och miljövänlig energi. Om ett företag ska driva en anläggning 
ska man antingen köpa driften som en tjänst eller utbilda den egna personalen, i 
båda fallen med kostnader förknippade. Man ska inte heller bortse från det 
administrativa som behöver göras. En solcellspark utnyttjar skalfördelar för 
konstruktion, systemval, inköp, drift och fysiskt skydd av anläggningen. 

• En solcellsanläggning som byggs idag är oftast en nyckelfärdig anläggning och 
om man gör en upphandling för en lokalt belägen anläggning kan man inte ställa 
krav på att det ska vara lokala firmor som gör jobbet. I kommunkoncernens två 
anläggningar (Möjligheternas Hus och Nya förskolan) har det varit firmor från 
andra delar av Sverige som gjort installationerna. Det handlar alltså inte om att 
skapa lokala jobb. Dessutom har detta faktum gjort garantiåtgärder komplicerade 
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– installationsfirman har inte varit tillgänglig för att göra arbetet – varför 
driftstopp blivit följden och alltså minskad driftsäkerhet. 

 
Utifrån denna bedömning av den bästa investeringen utifrån ekonomi, 
kommunens synlighet i energifrågor, driftsäkerhet, påverkan på omgivning och 
fysiskt skydd av anläggningen beslutade styrelsen för Emmaboda Energi och 
Miljö AB att investera 1,1 MSEK för att köpa andelar i en solcellsanläggning 
motsvarande 100 kW effekt vilket väntas generera 100 MWh årligen. En 
upphandling gjordes i slutet av 2017 och i början av 2018 skrev avtal med 
Kalmar Energi för andelar i Törneby Solpark, etapp 2 som tas i drift under 
sommaren 2018. 
 
Med beaktande av investeringens storlek och kommunfullmäktiges 
ställningstagande för solcellsenergi har inte styrelsen för Emmaboda Energi och 
Miljö AB betraktat den som varande av principiell beskaffenhet eller annars av 
större vikt som är ägardirektivets formulering för när kommunfullmäktiges 
yttrande ska inhämtas. 
 
Kommunstyrelsen har i enlighet med ägardirektivet hållits informerad genom att 
den tillställts bolagets justerade styrelseprotokoll. Dock kommenterade 
kommunstyrelsen i efterhand frågan utifrån det faktum att bolagets styrelse väljer 
att investera i en annan kommun (solparken ligger på Kalmar flygplats mark) och 
att det därför ändå kan anses vara av principiell natur, även om man inte har något 
att invända mot investeringen i sig. 
 
Eftersom tjänsten upphandlats och det strider mot upphandlingslagstiftningen att 
specificera var en geografiskt oberoende tjänst ska produceras har vi formellt inte 
kunnat styra var solcellsparken ska vara belägen. Inga anbud har heller inkommit 
från solparker belägna i Emmaboda kommun. 
 
Styrelsen för Emmaboda Energi och Miljö AB föreslår därför kommunstyrelsen 
att besluta 
att föreslå kommunfullmäktige att i efterhand notera att de inte har något att 
erinra angående inköp av andelar om sammanlagt 100 kW till en kostnad av 1,1 
MSEK i Törneby Solpark. 
 
Yrkanden 
Bo Sunesson (C), Per Adolfsson (S), Stig-Ove Andersson (S) och Rune 
Magnusson (C) yrkar bifall till Emmaboda Energi och Miljö AB;s förslag. 
____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att i efterhand notera att de inte har något att erinra angående inköp av andelar 
om sammanlagt 100 kW till en kostnad av 1,1 MSEK i Törneby Solpark. 
____ 
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 KS/2017:281  
 

§ 63 
Besvarande av Motion - Grön rutt  

 
En motion har inkommit till Emmaboda kommun med förslaget att undersöka 
möjligheten att införa konceptet "Grön Rutt". Det vilt säga sopkärl placeras endast 
på en sida av vägen. 
 
Motionen är remitterad till Emmaboda Energi och Miljö AB för yttrande. 
 
Bolaget synpunkter 
”Emmaboda Energi och Miljö AB har redan infört detta där det är lämpligt   
År 2008 inkom ett medborgarförslag - Miljövinster kopplade till sopkärlens 
placering på gatan Sopkärl bör placeras på en sida av gatan. KS/2008:18. 
 
Medborgarförslaget mottogs positivt och genomfördes under år 2008 som ett 
försöksprojekt i två områden i Emmaboda. I samarbete med entreprenören som 
Emmaboda Energi och Miljö AB anlitar för sophämtning genomfördes detta på 
alla de gator i samhällena som är relevanta under år 2009. På de flesta gator 
behöver sopbilen ändå vända och köra tillbaka och där blir det ingen besparing. 
Medborgarförslaget har lett till en effektivare körning och mindre utsläpp. 
Emmaboda Energi och Miljö AB anser därmed att förslaget redan är genomfört  
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTADE 
 
att med änvisning till Emmaboda Energi och Miljö AB,s yttrande innebärande att 
motionen redan är genomförd anse motionen som besvarad. 
____ 
 
Sten-Olof Johansson (M), Emma Åhlander Hansson (M) och Martin Henriksson 
(SD) avstår att delta i beslutet med motiveringen att de inte har varit i kontakt med 
inlämnaren av motionen Eva Regin Jonstons (M) och fått dennes synpunkt kring 
Kommunstyrelsens förslag till beslut om motionen. 
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 KS/2013:260  

 
§ 64 
Slutrapport Glasriketuppdraget  

 
Projekt Glasriketuppdraget har inkommit med sin slutrapport.  
En avsiktsförklaring  skrev under 2014 av Länsstyrelserna och Regionförbunden i 
Kalmar län och Kronobergslän, Regionförbunden och de fyra kommunerna 
Emmaboda Nybro, Lessebo och Uppvidinge. 
Det övergripande syftet med avsiktsförklaringen var att så långt möjligt i ett 
gemensamt projekt utreda, och vid behov åtgärda, förorenade områden i eller intill 
glasbruk i glasriket. 
Projektet har haft en styrgrupp som bestått av de fyra kommunalråden, 
landshövdingar/länsråd, regiondirektör/nämndsordförande för regional utveckling. 
Gruppen har fugerat som ett nav i samverkan och utgjort den regionala ledningen.  
 
Under de första åren genomfördes ett tjugotal olika projekt. De två senaste åren 
har samordningen av insatser inom Glasrikeuppdraget haft som mål att hitta en 
fortsättning hos lämpliga aktörer att driva några av de viktigaste 
utvecklingsprocesserna vidare efter Glasrikeuppdragets slut. Detta har lyckats i 
och med att Glasrikeuppdraget nu kunnat lämna över arbetet med Innovativ 
sanering, Swedish Glass Net, Glasriket på Tillväxt och GAS 2020 till nya 
ansvariga. Kulturmiljöfrågor samt sanering av Glasriket hanteras normalt av 
länsstyrelserna.  
 
Slutsatser 

• Regeringens uppdrag har satt igång många processer i och kring 
Glasriket.  

• Förlängningen av uppdraget har bidragit till att stärka samverkan 
och tilliten mellan kommunerna   

• Samverkan mellan lokala, regionala och nationella aktörer har lett 
till en tydligare rollfördelning.   

• Regeringens uppdrag har givit legitimitet att samordna arbetet och 
samla aktörerna på lokal, regional och nationell nivå  

• De viktigaste konkreta resultaten har uppnåtts genom de samlade 
insatserna för sanering, Glasrikesmiljonen, arkiv och samlingar, 
besöksnäring och kulturmiljö  

 
Beslutsunderlag 
Slutrapport Glasriketuppdraget 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna för slutrapport gällande Glasriketuppdraget. 
____ 
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 KS/2015:141  

 
§ 65 
Yttrande med anledning av Energimarknadsinspektionens begäran över 
ansökan om nätkoncession för en 420 kV luftledning från Nybro till Hemsjö. 
Dnr 2017-101611.  

 

Svenska kraftnät har ansökt hos Energimarknadsinspektionen (Ei) om tillstånd att 
bygga och använda en kraftledning (nätkoncession för linje). Ansökan avser en 
420 kV luftledning från Ekhyddan till Nybro, samt från Nybro till Hemsjö i 
Nybro, Emmaboda, Tingsryd, Ronneby, Karlshamn och Olofströms kommuner i 
Kalmar, Kronobergs och Blekinge län.  

Emmaboda kommun får, efter anstånd i yttrandetid, yttra sig fram till den 30 april 
2018. 
 
Samhällsekonomisk analys och planeringsförutsättningar 
I beräkning av de framtida nyttorna för ett investeringsprojekt måste de 
samhällsekonomiska värdena gälla i sin helhet. Produktionsbortfall för mark, oro 
för elektromagnetiska fält, fastigheters värdeminskning, barriäreffekter för fortsatt 
utbyggnad av tätorts- och landsbygdsbebyggelse m.fl. faktorer måste beräknas och 
värdesättas fullt ut för att ansökan ska kunna behandlas.  
Det ska finnas en transparens i den beräkningsmodellen av den 
samhällsekonomiska analysen, så att olika ekonomiska perspektiv kan värderas, 
vilket saknas i ansökan. 
 
I gällande översiktsplan för Emmaboda kommun finns ingen mark reserverad för 
ett ytterligare intrång i form av den nya planerade 420 kV-ledningen. Emmaboda 
kommun är av den uppfattningen att en sådan omfattande markanvändningsfråga 
som den nu aktuella ledningen innebär är en fråga som måste prövas i en 
översiktplaneprocess, särskilt viktigt med tanke på att inte Svenska kraftnät äger 
mark, utan avser att göra stora intrång på privatägd mark. Då ledningslängden för 
den planerade ledningen uppgår till cirka 30 km i Emmaboda kommun är det inte 
frågan om någon ringa markanvändning. Kommunen är av den bestämda 
uppfattningen att planering av statlig infrastruktur lika väl som privata och 
kommunala markanvändningsbehov måste få sin tidiga markanvändningsprövning 
i en översiktsplaneprocess. Sådan samlad planering kan inte ersättas av den MKB 
som ska finnas för prövningen, även om MKB ska redovisa konsekvenser ur ett 
planeringsperspektiv.   
 
Riksdagen har lagt ansvaret för den samlade fysiska planeringen på kommunerna. 
Domstolarna fäster stort avseende vid den översiktliga planeringen i sin prövning 
av lämplig lokalisering. Statliga myndigheter som Trafikverket samverkar med 
kommunerna för att förbereda omfattande infrastruktur, med respekt för det 
kommunala planmonopolet och för att underlätta och samordna processer så att de 
blir tydliga för allmänheten och mindre utdragna. Det är t ex vanligt att ny 
infrastruktur grävs ner vid befintliga vägområden på statliga och mindre vägar. 
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Emmaboda kommun anser att de nationella politiska riktlinjerna om tvärsektionell 
planering ska gälla i detta projekt. 
Sträckningen går över det viktiga vattenskyddsområdet vid Getasjö som är nära 
beläget vid Lyckebyån. Dessutom finns det pågående arbetet att hela Lyckebyån 
ska omfattas av vattenskyddsområde beroende på den regionalt viktiga 
dricksvattenresursen. Svenska Kraftnät redovisar inte i ansökan vilka 
skyddsföreskrifter som ansökan kan beröras av, vilka försiktighetsåtgärder som 
ska vidtas, rutiner och handlingsplaner för åtgärder som behöver göras så att inte 
förorening av vattnet kan ske. 
Förslaget berör i hög grad boendemiljöer, naturmiljö, kulturmiljöer, rekreation och 
friluftsliv, naturresurser och infrastruktur med omfattande konsekvenser. 
 
Miljö och människors hälsa 
Svenska kraftnät redovisar i tillståndsansökan hur miljöhänsyn ska ske enligt 
Miljöbalkens hänsynsregler. Här noteras nu att  kreosotbehandlade trästolpar vid 
grundläggning ej tillåts i detta projekt. 
Oron för människors hälsa är stark  gällande magnetfält. SVK policy på 0,4 
mikrotesla kan vara för hög, både vid tillfällig och permanent vistelse i 
magnetfältet. 
 
Samhällsekonomi 
Ansökan beskriver bakgrund och vald teknik utifrån Svenska kraftnäts perspektiv. 
Hur andra aktörer såsom intrång hos markägare, produktionsbortfall, oro, 
minskning av fastigheters värde mm belyses inte. 
Ansökan för koncessionen är tillsvidare. Arbete med markupplåtelseavtal och 
förrättningar hos Lantmäteriet kommer enigt ansökan att ske i anslutning till 
tillståndsgivning. Nuvarande markägare kommer att ersättas med engångsbelopp 
för markintrång. Fastigheternas därmed minskade värde och produktionsförmåga 
ersätts inte enligt ansökan, vilket är oacceptabelt. 
 
Emmaboda kommuns ställningstaganden är: 

• Att Svenska kraftnäts ansökan på nätkoncession för 400 kV luftledning ska 
avslås. 
Sökt utförande uppfyller ej gällande krav i Miljöbalken. 

• Emmaboda kommun godtar inte föreslaget alternativ med 400kV 
luftledning växelström. Andra teknikval såsom nergrävning av kabel, 
användning av befintlig 400kV gata med så kallade stolpar kallade julgran 
mm ska redovisas dvs marksnål teknik. 

• De ekonomiska beräkningar som redovisas i ansökan är endast belysta från 
Svenska kraftnäts affärsmöjlighet i projektet. Hur andra ekonomiska 
aktörer, påverkas/drabbas redovisas inte. Detta bör kompletteras, även med 
beräkning på skogens förmåga att binda koldioxid. (Dom 5756-17 
Förvaltningsrätten i Linköping) 

• Svenska kraftnät bör redovisa beräkningar och teknik för alternativa 
utföranden, för att bevisa att det bästa alternativet för samhällsekonomin är 
väljs i koncessionsansökan. 

• Översyn av lagstiftning gällande ersättningar och expropriations ärenden 
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bör ske omgående. 
• Riksrevisionens rapport RIR 2016:28 ”Förutsättningar för en säker 

kraftöverföring,” rekommenderar bl. a. Regeringen olika åtgärder för 
bolagets styrning. Dessa åtgärder bör genomföras innan Svenska Kraftnät 
tillåts söka koncession för fler investeringsprojekt utan att ta hänsyn till 
och  möta energiomställningen. 

 
Med stöd i ovanstående text vidhåller Emmaboda kommun att ledningen istället 
ska grävas ner. Emmaboda kommun uppmanar Svenska kraftnät att undersöka 
möjligheterna att utveckla den tekniken, och studera andra platser där nergrävning 
av kabel för högspänning har skett. Då MKB inte motsvarar kraven i Miljöbalken 
i detta omfattande projekt, bör den underkännas och ansökan avslås. 
 
Beslutsunderlag 
Energimarknadsinspektionen -Begäran om yttrande över ansökan om 
nätkoncession 2017-12-13. 
Enetjärn -Tjäderinventering Nybro- Hemsjö. 2017-05-23 
Enetjärn -Inventering och bedömning av naturvärde Nybro-Hemsjö 2017-06-11 
Handlingar på www.ei.se/2017-101611. 32 st dokument. 

____ 

Förslag till beslut 
att alternativet med markkabel ska utredas vidare och förordas, samt att 
markkabeln ska i så stor utsträckning som möjligt samförläggas med befintliga 
ledningsgator eller vägar för att minska markintrånget. 
att förslaget med luftledning inte godtas i Emmaboda kommun 
att i övrigt lämna yttrande enligt förvaltningens ståndpunkt 
____ 
 
Yrkande 
Bo Sunesson (C) yrkan bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att alternativet med markkabel ska utredas vidare och förordas, samt att 
markkabeln ska i så stor utsträckning som möjligt samförläggas med befintliga 
ledningsgator eller vägar för att minska markintrånget 
 
att förslaget med luftledning inte godtas i Emmaboda kommun 
 
att i övrigt lämna yttrande enligt förvaltningens ståndpunkt 
____ 
 

 
 

 

http://www.ei.se/2017-101611
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§ 66 
Överenskommelse mellan Emmaboda kommun och Bowling & Nöje i 
Emmaboda AB  
 
Bakgrund 
Emmaboda kommun sade genom uppsägningshandling daterad den 15 juni 2017 
upp det med Bowling & Nöje i Emmaboda AB befintliga hyresavtalet avseende 
lokal inom fastigheten Emmaboda Örnen 5 med adress Lokstallsgatan 1 i 
Emmaboda till upphörande vid hyrestidens utgång den 30 juni 2018. 
Uppsägningen avsåg avflyttning. För att säkerställa sin rätt till ersättning enligt det 
indirekta besittningsskyddet hänsköt Bowling & Nöje i Emmaboda AB ärendet till 
hyresnämnden för medling (hyresnämnden i Jönköping, ärende nr 1131-17). 
 
Med anledning av det ovan nämnda har  Emmaboda kommun och Bowling & 
Nöje i Emmaboda 
AB fört förlikningsdiskussioner och enats om en överenskommelse. 
Överenskommelsen innebär att 

 
Emmaboda kommun åtar sig 
- att betala 900.000 SEK till Bowling & Nöje i Emmaboda AB.                             
 
Bowling & Nöje i Emmaboda AB åtar sig 
- att ta tillbaka samtliga mot Emmaboda kommun framställda krav om 

ersättning,   
- att inte vidta några ytterligare åtgärder nu eller i framtiden mot Emmaboda 

kommun med anledning av de framställda kraven,  
- att medverka till en smidig överlämning till ny hyresgäst i samband med 

hyrestidens utgång,  
- att återkalla ansökan om medling vid hyresnämnden i Jönköping (ärende nr 

1131-17). 
 

Ekonomi 
I samband med bokslut 2017 avsattes medel enligt försiktighetsprincipen för 
framtida tvist. Dessa medel täcker kostnaderna för förlikningen.  
 
Beslutsunderlag 
Överenskommelse mellan Emmaboda kommun och Bowling & Nöje i Emmaboda 
AB 
Tjänsteskrivelse. 
____ 
                                                                                                      
Kommunstyrelsens beslutar  
 
att godkänna upprättad överenskommelse om förlikning mellan Emmaboda 
kommun och Bowling och Nöje i Emmaboda AB 
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att finansiering sker via finansförvaltningen, konto 2990 
 
att uppdra till tekniska chefen att slutföra förhandlingen med Bowling och Nöje i 
Emmaboda  AB. 
____
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KS/2018:10, KS/2018:42, KS/2018:75  

 
§ 67 
Meddelanden  

 
M 1.1 KS_2016_361-Brottsofferjouren i Södra kalmar Län Nyhetsbrev nr 4 2017 
M 2.1 KS-Cirkulär 17057 En ny kommunallag 2018-01-01 
M.3.1 KS_2017_10-KS 2017-11-28 protokollsutdrag  § 192 
M.4.1 KS_2016_255-KS 2017-11-28 protokollsutdrag  § 194 
M.5.1 KS_2017_132-KLT trafikstyrelsens protokoll au 2017-11-15 
M.6.1 KS_2017_329-Checklista Internkontroll Brandskydd 2017-12-08 
M.7.1 KS-Cirkulär 17065 Arbetsdomstolens dom 2017 nr 61 fråga om anhörig 
med fullmakt att företräda brukare 
M.7.2 KS-Cirkulär 17065 Bilaga 1 Arbetsdomstolens dom nr 61 _ 2017 
M.8.1 KS-Cirkulär 17064 Omsorgsprisindex (OPI) 
M.8.2 KS-Cirkulär 17064 Bilaga 1 Omsorgsprisindex 
M.9.1 KS-Cirkulär 17041 Arbetsdomstolens dom 2017 nr 47 om avsked av rektor 
M.9.2 KS-Arbetsmarknadsdomstolens dom 47 _ 17 har det funnits laglig grund 
för avsked av rektor 
M.10.1 KS-Cirkulär 17062 Avtal om kopiering och tillgängliggörande i skolorna 
fr om 2018 
M.10.2.1 KS-Cirkulär 17062 Bilaga 1-4 Avtal 
M.11.1 KS_2017_15-Protokoll styrelsemöte EBA 2017-12-06 
M.12.1 KS_2017_20-Protokoll Emmaboda Energi 171213 
M.13.1 KS_2017_19-Protokoll Emmaboda Elnät 171213 
M.14.1 KS-Cirkulär 17_67 Redovisningsfrågor 2017 och 2018 
M.15.1 KS-Cirkulär 17_68 Budgetförutsättningar för åren 2017–2021 
M.15.2 KS-Cirkulär 17_68 Bilaga1 
M.16.1 KS_2017_398-Beslut Skolinspektionen - huvudmannens styrning av 
gymnasiet 
M.17.1 KS-Cirkulär 17_52 Ersättningar och villkor vid familjehemsvård av barn, 
unga och vuxna, vårdnadsöverflyttningar m.m. 
M.18.1 KS-Cirkulär 17_53 Ersättning till kontaktperson och 
kontaktfamilj_stödfamilj som korttidsvistelse enligt LSS 
M.19.1 KS-Cirkulär 17_69 Slutligt utfall av 2016 års kommunala fastighetsavgift 
samt prognos för åren 2017, 2018 och 2019 
M.19.2 KS-Cirkulär 17_69 Bilaga 1-8 
M.20.1 KS_2017_13-Protokoll Regionförbundet 2017-12-07 
M.21.1 KS_2017_485-Orginalhandling Köpebrev kom tillbaka från Lantmäteriet 
M.22.1 KS_2017_10-TFN 2017-12-13 Tekniska kontoret informerar § 85 
M.23.1 KS_2017_10-Ändrad mötestid februari till januari 2018 TFN 
M.24.1 KS-Cirkulär 17070 Politisk information i skolan (sign) 
M.25.1 KS_2017_14-Räddningstjänstförbundet Protokoll 2017-12-04 
M.26.1 KS-Cirkulär 18001 Huvudöverenskommelse om lön och allmänna 
anställningsvillkor samt rek. om lokalt kollektivavtal 
M.26.2 KS-Cirkulär 18001 Bilaga 1 Löneavtal 
M.26.3 KS-Cirkulär 18001 Bilaga 2 ändringar och tillägg 
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M.27.1 KS_2017_132-Trafikstyrelsens protokoll 171214 
M.28.1 KS_2018_42-Arkivmyndighetens tillsyn TFN 2018 
M.29.1 KS-Cirkulär 17050 Information om regler i lag och kollektivavtal om 
bisyssla 
M.30.1 KS_2015_141-Sammanfattning av budskap till energiminister Ibrahim 
Baylan vid besök på regeringskansliet 2018-01-22 
M.31.1 KS-Cirkulär 18002 Arbetsdomstolens dom 2017 nr 62 om arbetsgivarens 
förhandlingsskyldighet vid tillsättning av lägre chefstjänster 
M.31.2 KS-Cirkulär 18002 Bilaga 1 Dom 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna informationen till protokollet. 
____ 
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